
1. Generelt om idrætsteamet (Anlæg, belægningsanalyser, facilitets-strategier) 

Overordnede pointer: 
 
Foreningsportalen er et sted, hvor foreninger booker haller, idrætslokaler, skolekøkkener osv. Dækker hele 
kbh.  

Det er en udfordring at spotte plads til nye tilbud. 

Der er huller i formiddagen i weekenderne, hvor der ingen brugere er. Målt på Hal 2 Sundby Idrætspark. 

KFF bruger deres belægningsanalyser i faciliteringen af den ny skolehal på Islands Brygge. 

 

SPØRGSMÅL 

S: Skydebanerne? 

Sv: De er selvejede. De kører selv. De får penge af KK for at drifte sig selv. Ligesom Tennis i Sundby 
Idrætspark. 

S: Er alle idrætsfaciliteter på skolerne faciliteret af KFF? 

Sv: Faciliteter under BUF er styret centralt, men KFF faciliterer de særligt gode idrætsfaciliteter. 

S: Er forbund med i tidsfordelingen? 

Sv: Alle idrætsfaciliteter stilles til rådighed for Folkeoplysende Foreninger, men ikke til forbundene. 
Skolerne har dem fra 8-16/17 og resten af tiden folkeoplysende foreninger. Forbund i weekenderne. 

S: Betaler man som privatperson? 

Sv: Ja. BrugByen er private borgere og virksomheders muligheder for at booke den overskudskapacitet, der 
er på KFFs faciliteter mod betaling. Foreningerne stilles det gratis til rådighed (der er gebyr pr. time dog, 
som der har været ballade om, da det blev gennemført. Foreninger med mange børn og unge får et 
tilsvarende større foreningstilskud, så det ikke skal koste dem noget.) 

Indspark: Vi arbejder for at få et dialogredskab med infrarøde lamper, der kan registrere, om en facilitet er i 
brug, når den er blevet tildelt. Håber på at få det inden alt for længe. Kan kun måle lige nu, der hvor der er 
medarbejdere, men ikke hvor der ikke er medarbejdere. Kan gå i dialog med foreningerne der booker, hvis 
de ikke bruger det/har glemt at afmelde/har været i spille-ude-kamp/eller at de lige skal huske at have styr 
på det. 

S: Der er ikke 12 personer på kørestolsvolley? 

Sv: Der er undtagelser for handicapområdet. 

Indspark: Det ser ud som om, der er nogle foreninger, som før har været folkeoplysende, men som måske 
ikke er længere. Det leder man efter i indkaldelsen til folkeoplysningsforeningens generalforsamling. 

S: Hvordan ser idrætsfaciliteterne ud i AV i forhold til resten af bydelen? 

Sv: Vi er den bydel, der vokser mest, men vi er dem, der har flest kommende faciliteter. Jeg tror, at hvis 
man sammenligner med Østerbro, ligger vi under, men vi ligger over hvis man sammenligner med andre. 



Det er ikke den sammenligning man skal bruge, hvis man skal kalde efter flere idrætsfaciliteter. I forhold til 
belægningsgrad: Det er i øvrigt baseret på foreninger og forbunds bookinger. Ikke private. 

S: Sundby Idrætspark benyttes også af andre end dem, der bor i Amager Vest? 

Sv: Det er grundlæggende sådan, at folk kommer alle steder fra. Især de specielle idrætsfaciliteter som 
motorbanen. Det er også mange københavnere i Tårnby i øvrigt, så det går også den anden vej. 

Sv: Ekstra konklusion: Alle faciliteter er godt belagt, men der er huller, så vi vil gerne have flere, for vi hader 
når noget står tomt. 

 

2. 10.000 flere børn og unge i idrætten 

Overordnede pointer: 

Går ud på at få flere børn og unge ind i det centrale foreningsregister. 

Der er ekstremt mange børn i alderen 0-6, men ikke nok idrætstilbud til dem. Vi ønsker at skaffe flere unge 
trænere. 

Jo tidligere vi får dem end, jo større chance er der for, at de bliver hængende. Det er nemmere at få piger 
ind og udsatte ind i en tidligere alder. Det viser forskning. 

Forudsætningen for at kunne lykkes med 10.000 er ikke nem. Der er aktive store foreninger, og 
belægningsgraden er meget høj, så vi kan ikke mase flere ind i hallerne. Men der er ikke så mange i 
weekenden om morgenen, så der har vi fundet huller, hvor familietilbud kan komme til sin ret. Det passer 
også ret godt til dem lørdag kl 9.  

Foreningerne ved ikke at de skal søge om positiv korrektion (øgelse af tilskud, hvis de vokser). Jakob har 
gjort meget for at få oplyst foreningerne om positiv korrektion eksempelvis. Snakker også med folk ude i 
foreningslivet om puljer eksempelvis, folk der ikke ellers involverer sig i rådhuset, folkeoplysninger osv. 

Fremgang fra 2020 til 2021: 5500 flere børn. 0-6-årsområdet er det hurtigst vækstende.  

Fokusere på et samspil mellem Aktivitetstaget Bella, Ørestad Streethal og kommende Bella Uno. Kigger på 
udviklingen og forsøger at hjælpe dem med nogle ting og tiltag. 

Parkour er noget, der virkelig står ubenyttet hen overalt, er vores erfaring. 

Prøver at hjælpe med at få Højdevangens Skoles faciliteter reetableret.  

 

SPØRGSMÅL: 

S: Har I et samvirke med institutionerne i jeres bestræbelser på området? 

Sv: Foreningernes interesse i det har været lidt manglende. Samarbejderne kan som regel først startes med 
institutionerne, når børnene er 5 år gammel. 

S: Hvad kan der være i Bella Uno? 



Sv: Bevægelsessal og ikke til boldspil. Ørestad er ikke godt dækket ind med kampsport. Der er kampsport i 
Streethallen, og det vælter ind med medlemmer. Vi kunne skubbe dem over i Bella Uno, så de har 
omklædning. Så kunne der også lægge andre ting i Ørestad Streethal. 
Der er basketballforeninger i nærheden, men det skal undersøges, hvad de mangler, for at de gider bruge 
basketbanen på Bellataget. Den er underbelagt. 
Bella Uno er begrænset af, hvilke faciliteter der kommer der, men den kan imødekomme efterspørgslen. 

S: Hvor lange ventelister er der? 

Sv: Det bør ikke være måleparameteret. Der er mange gode foreningstilbud, men de er ikke opdaget. Det 
her handler også om oplysning. Men der er ventelisteudfordringer for 14-15-årige, for der kan man ikke 
bare hive forældre ind. Så det kunne være interessant at undersøge de unge. Nogle steder mangler der 
faciliteter, andre steder mangler der trænere. Spørgsmålet er, om ventelisterne er det rette parameter at 
måle efter? 

Når I hører foreninger sige at der er ventelister, er det vigtigt at tænke, at det ikke er fordi, der ikke er 
faciliteter. Det er nogle gange er det, fordi der ikke er nok trænere. Man kan ikke altid skyde skylden på KK, 
der ikke har nok faciliteter. Det er ofte mangel på trænere. Derfor har vores projekt også fokus på at skabe 
flere trænere. 

Arbejder med at forbedre det eksisterende faciliteter. Flere kurve til basket osv. Får foreningers ønsker ind, 
så vi kan optimere faciliteter. 

Når vi arbejder med unge trænere laver vi et kursus for dem, og så får de et tilbud om, om de kunne tænke 
sig at være trænere. Der rammer vi 72 % af dem, som kommer med. Tag dem i det habitat, de er i, og gør 
dem bekendt med trænerrollen. 

S: I har kort berørt skolerne, og på Højdevangen er gymnastiksalene blevet til multisale. Nu skal de vade på 
tværs af fodboldbaner for at komme til idræt. Skolen burde have idrætsfaciliteter derovre, så man også 
kunne frigøre kapacitet i Sundby Idrætspark. De små gymnastiksale er blevet fjernet rundt omkring og lavet 
til ”multirum”, som ikke fungerer lige så godt. 

Sv: Det er jo en anden forvaltning. Men Højdevang har kun 7-9.klasse. Det var deres eget ønske at have 
deres idrætsfaciliteter i Sundby Idrætspark. Dyvekeskolen som har 0.-6. som føder ind i Højdevang, har 
stadig idrætsfaciliteter heldigvis, men det ville være godt med dem stadig på Højdevang. 
 

3. Kommende udviklings- og byggeprojekter i Amager Vest 
 

Overordnede pointer: 

Hekla parks område bliver til kunst. Man øger anvendelsen af faciliteten markant ved det, så man kan bruge 
den hele året. 

Fælledby Skole får en håndboldhal der. 

Hannemanns Alle skole får en idrætshal 40x20 særligt tilrettelagt for gymnastik. Der kommer også 
svømmehal. 

Ørestad Idrætspark får kunstgræs og på lang bane et udendørsareal. 



Der skal bygges specialskole med en 40x20 hal, som er besluttet. 

Byens Hus er i 2025, og der kommer en sal lidt som Bella Uno.  

P-plads på Hannemanns Allé er et areal, der ikke er under KFF, men der kan gøres noget for idræt og 
aktiviteter der. By & Havn har bedt os om at få sat nogle aktiviteter i gang der. Der kommer forhåbentligt 
nogle ting op at køre til foråret. Telthaller, kunstbane flytbar, udendørs rullehockey. Containerby som 
klubhusfacilitet, indtil Ørestad Idrætspark står klar. Det er de primære.  

Hjulpet folk med at søge interne puljer til faciliteter, som gerne kan flyttes, hvis der kommer noget ledigt et 
andet sted. Det er sådan vi har arbejdet der.  

Vi er friske på at hjælpe rundt omkring, men vi har ikke myndighed/rettighed. Parkeringspladser er vi lidt 
afhængige af By & Havn eksempelvis. 
 

SPØRGSMÅL: 

S: Vi har spottet en p-plads bag Rambøll. Det er solgt, men det kommer til at tage tid før det skal bygges. Vi 
har en korrespondance med dem om muligheder for idræt der. 

Sv: Får I hul igennem, leger vi gerne med. 

Vi har også forsøgt at aktivere Naturpark Amager. 

S: Har I en oversigt over hvor mange der bruger idrætslivet i? 

Sv: Vi har en undersøgelse, der viser skolebørns brug, Børnesundhedsprofilen. Her har vi en børn-og 
ungdomsprofil for Amager Vest. 
Vi vil gerne have resten af alderen, men det har man på statsligt niveau. 

S: Du nævnte noget om parkeringshuse og -pladser? Kunne man bruge dem til noget andet? 

Sv: Hvis By & Havn kan sige god for, at der er nogle steder, vi kan lege med, så hopper vi gerne med. Det 
ville være oplagt og åbenlyst. Vi kan dog ikke være frontløbere på det. Skaterne og løbehjulsfolket ville 
elske at være der. De er bedøvende ligeglade med om der er koldt, også når de er i streethallen. Det 
vrimler, fordi det også er overdækket. 

S: Vi vil gerne være med til at give de bedst mulige betingelser i arbejdet med Sundby Idrætspark. 

Sv: Når de er gået i gang centralt, bliver der lavet en følgegruppe af foreninger, herunder AVLU. 

 


